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Kádár lános fogadta 
a Szíriai KP küldöttségét 

Kádár János, az MSZMP 
Központi Bizottságának első 
titkára csütörtökön az 
MSZMP KB székházában fo-
gadta a Szíriai Kommunista 
Párt hazánkban tartózkodó 
küldöttségét, amelyet Kha-
led Bagdas, a Központi Bi-
zottság főtitkára vezet. 

Az elvtársi légkörben, a 
teljes nézetazonosság és a 
kölcsönös szolidaritás szelle-

mében lefolyt megbeszélésen 
a két testvérpárt vezetői tá-
jékoztatták egymás párt jaik 
tevékenységéről. Vélemény-
cserét folytattak a nemzet-
közi kommunista és munkás-
mozgalom időszerű kérdései-
ről, áttekintették a nemzet-
közi élet fejleményeit, külö-
nös tekintettel a közel-keleti 
helyzet alakulására. Az in-

ternacionalista együttműkö-
dés szellemében megvizsgál-
ták a kétoldalú pártkapcso-
latok továbbfejlesztésének le-
hetőségeit. 

A találkozón részt vett 
Óvári Miklós, az MSZMP Po-
litikai Bizottságának tagja, a 
KB titkára és Varga István, 
a KB külügyi osztályának 
helyettes vezetője. 

Losonczi Pál Líbiába 
és Tunéziába utazik 
Losonczi Pál, a Magyar 

Népköztársaság Elnöki Taná-
csának elnöke Moamer el-
Radhafi ezredesnek, a Líbiai 
Arab Köztársaság forradalmi 
parancsnoki tanácsa elnöké-
nek, valamint Habib Burgi-

bának, a Tunéziai Köztársa-
ság elnökének meghívására a 
közeli napokban néhány na-
pos hivatalos látogatásra a 
Líbiai Arab Köztársaságba 
és a Tunéziai Köztársaságba 
utazik. (MTI) 

Feiemelik 
az algyői hidat 
A szeged—békéscsabai vas . 

útvonal egymilliárd forint 
értékű rekonstrukciója köz-
ben egyik fontos feladat a 
Tiszán átívelő szeged—algyői 
vasúti híd korszerűsítése. A 
híd fölötti medernyílás áthi-
daló szerkezete mág kellő 
szilárdságú, ezért azt nem 
cserélik ki, de különleges el-
járással 82 centiméterrel ma-
gasabbra emelik majd. 

Külföldi helyett hazai 
„Házilag" készülnek a csévék 

az újszegedi szövőgyárban 
Az utóbbi években megle-

hetősen sok „fejfájást" oko-
zott az újszegedi szövőgyár 
vezetőinek a szövődében 
használt csévék beszerzése. 
Csak nagyon nehezen lehe-
tett hozzájutni mind a cseh-
szlovák gyártmányú UTAS-, 
mind pedig a belga Picanol-
szövőgépekhez szükséges csé-
vékhez, s bizony nem egy-
szer előfordult, hogy már 
csak egy-két napra elegendő 
csévéje volt a gyárnak, ami-
kor az újabb szállítmány 
megérkezett. Ráadásul a ka-
pott termékek nem mindig 
feleltek meg a kívánalmak-
nak, gyorsan törtek, bosz-

szúságot és termeléskiesést 
okozva ezzel a velük dolgo-
zóknak. A gondokat csak 
szaporította, hogy a Picanol-
csévék nyugati importból 
származtak, s így megvásár-
lásuk mind több akadályba 
ütközött. 

A gondokra házilag igye- hazai 
keztek megoldást találni a z 
újszegedi műszaki vezetők, s 
ebben partnerükké szegődött 
a gyár asztalosműhelyének 
Asztalos János nevét viselő 
szocialista brigádja. A kol-
lektíva segítségével megte-
remtették a házi csévegyár-
tás feltételeit Ehhez többek 
között egy ú j másolókést kel-
lett szerkeszteni, amelynek 
elkészítése ugyancsak a bri-
gád jó munkájá t dicséri. 
Előbb — érthetően, a nyu-
gati import csökkentése ér-
dekében — a Picanol-csévék 
gyártásával próbálkoztak, 
később — ennek sikerén fel-
buzdulva — a z UTAS-csévé-
ket is készíteni kezdték. 

Az első tízezer darab Pi-
canol- és ezer darab UTAS-
alkatrész elkészítése után a 
tapasztalatok igen kedve-
zőek: a szövődéből egyetlen 
reklamáció sem érkezett a 

csévék minőségére. 
Mindez annál is kedvezőb-
ben érinti- a gyárat — s ter-
mészetesen nem utolsó sor-
ban az egész népgazdaságot 
is —, mert a házilag készí-
tett csévék alig egyharmadó-
ba kerülnek a külföldrő: 
beszerzettekhez képest, am! 
a gyár alkatrészfelhasználási 
költségeiben is jelentős meg-
takarítást eredményez. 

B. E. 

A Miniszter-
fsslss lése 
A kormány Tájékoztatási 

Hivatala közli: 
A Minisztertanács csütör-

tökön ülést tartott. 
Lázár György, a Minisz-

tertanács elnöke tájékoztat-
ta a kormányt a november 
11—14. között ^z Olasz Köz-
társaságban és á Vatikánban 
tett hivatalos látogatásáról. 
A kormány a beszámolót jó-
váhagyólag tudomásul vette. 

Szekér Gyula, a Miniszter-
tanács elnökhelyettese jelen-
tést tett a magyar—szovjet 
gazdasági és műszaki-tudo-
mányos együttműködési kor-
mányközi bizottság október 
27—29. között, Moszkvában 
tartott XVI. ülésszakáról. A 
kormány a beszámolót, va-
lamint az ülésszakon aláírt 
egyezményeket jóváhagyólag 
tudomásul vette, és határoza-
tot hozott a szükséges intéz-
kedésekre. 

A kormány elfogadta a 
magyar—NDK gazdasági és 
m"szaki-tudományos együtt-
működési bizottság október 
31.—november 1. között Bu-
dapesten tartott elnöki talál-
kozójáról szóló jelentést, és 
jóváhagyta a tárgyalás során 
aláírt komplex hosszú távú 
mezőgazdasági együttműkö-
désről szóló kormányegyez-
ményt. 

Jóváhagyólag tudomásul 
vette a Minisztertanács a 
magyar—csehszlovák gazda-
sági és műszaki-tudományos 
együttműködési bizottság el-
nökeinek november 3—4-í 
budapesti találkozójáról szóló 
beszámolót is, és intézkedett 
a tárgyalásokból adódó fel-
adatok végrehajtására. 

A Minisztertanács elfogad-
ta az Országos Anyag- és 
Árhivatal elnökének előter-
jesztését az 1976. január 1-én 
életbe lépő ú j termékforgal-
mazási rendről. 

A kormány ezután egyéb 
ügyeket tárgyal t 

Ülést tartott a városi 
páríÉcttság 

Fokozzuk részvételünket 
a nemzetközi 

mBikamegeszlásbaa 
Tájékoztató a Kii kereskedelmi M niszlér u n t a 

Repül a forgács, Yormilódik az újabb házi gyártmányú 
eséve. Aki készíti: Nyitra! János, a t Asztalos János szo-

cialista brigád vezetője. 

— A magyar népgazdaság 
bekapcsolódása a nemzetközi 
munkamegosztásba a terve-
zettnél is gyorsabb ütemű, 
az áruforgalom növekedése is 
dinamikusabb — mondotta 
csütörtöki sajtótájékoztatóján 
Kovács Gyula külkereskedel-
mi miniszterhelyettes. A IV. 
ötéves terv időszakában szo-
cialista exportunk 75, az im-
port 55 százalékkai nőtt, s így 
különösen a kivitel volt 
gyorsabb a tervezettnél. A 
tőkés országokba 72 százalék, 
kai többet exportálunk, s 
onnan 54 százalékkal töb-
bet importáltunk, mint öt év-
vel ezelőtt. A cserearányok 
romlása miatt azonban, tény-
leges árakon számítva, a 
behozatal emelkedése szá-
mottevően meghaladta a ki-
vitelét. 

Az 1975 őszére várt tőkés 
konjunkturális föllendülés 
nem következett be, a csere-
irányok is tovább romlottak, 
izeknek az arányoknak a ja-
vulásával csak az V. ötéves 
terv utolsó két évére számol-

hatunk. Ezt az V. ötéves terv 
külkereskedelem-politikájá-
nak kidolgozásánál is figye-
lembe vették. 

A miniszterhelyettes rá-
mutatott, hogy a következő 
öt évben is hatékonyan fo-
kozni kell részvételünket a 
nemzetközi munkamegosztás-
ban. Külkereskedelmi áru-
forgalmunk az V. ötéves terv-
időszakban a tervek szerbit 
összességében 45—50 száza-
lékkal emelkedik, mégpedig 
oly módon, hogy a kivitel a 
behozatalnál gyorsabban 
nő. A behozatal előirány-
zott emelkedése egészében 
biztosítja a termelés anyag-
igényeinek kielégítését, lehe-
tővé teszi korszerű gépek és 
berendezések beszerzé-ét, ez-
zel elősegítve a termelés szer-
kezetének átalakítását. Nö-
vekszik az importált fo-
gyasztási cikkek mennyisége 
és választéka is. Ugyanakkor 
az importtermékek felhasz 
nálásában fokozottan érvényt 
kell szerezni a takarékosság 
a célszerűség, a gazdaságos-
ság követelményeinek. 

Tegnap délelőtt ülést tar-
tott a Szeged városi pártbi-
zottság, amelyen a pártbi-
zottsági tagokon kívüi részt 
vettek az apparátus munka-
társai, a városi pártbizottság 
mellett működő fegyelmi bi-
zottság tagjai, az Üzemi, in-
tézményi pártbizottságok, il-
letve pártvezetőségek titká-
rai is. Az elnökségben helyet 
foglalt dr. Németh Lajos, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának titkára is. 

Dr. Varga Dezsőnek, a vá-
rosi pártbizottság titkárának 
megnyitója után az MSZMP 
KB 1975. október 23-i, a 
párttagsági könyvek cseréjé-
ről szóló határozatáról és a 
ha'ározat végrehajtására ké-
szített városi intézkedési 
tervről Török József, a vá-
rosi pártbizottság első titká-

ra számolt be. A Központi 
Bizottságnak a párt tagjaihoz 

. intézett levelét Deák Bela, a 
városi pártbizottság ti tkára 
olvasta fel, majd a városi 
pártbizottság intézkedési ter-
vét vitatták meg. Elsőként 
dr. Németh Lajos kért szót, 
majd felszólalt dr. Fehér 
István, dr. Kuti Árpid, dr. 
Dáni Mihály és Ungi Gyula. 
A városi pártbizottság tagjai 
az intézkedési tervet elfogad, 
ták. 

Ezután a városi pártbizott-
ság megtárgyalta és e1 fogad-
ta a város agrárövezetéről, a 
szöve fkeze'ek tevékenyságe-
rő 1 és az 1975. évi őszi mun-
kák állásáról szóló tájékoz-
tató jelentést, amelyhez dr. 
Varga Dezső adott szóbeli 
kiegészítést. 

A szegedi járási 
pártbizottság ülése 

Az MSZMP szegedi járási 
bizottsága tegnap, csütörtö-
kön ülést tartott Szegeden, a 
megyei tanács vb járási hi-
vatalának székházában. Az 
ülésen megjelent Tóth Szil-
veszterné, az MSZMP Köz-
ponti Bizottságának tagja. 
Gyárfás Mihály, az MSZMP 
Csongrád megyei bizottságá-: 
nak osztó1 yvezetője, dr. Kiss 
Imre, a járási hivatal mb. 
vezetője. Részt vettek az ülés 
munkájában a községi párt-
bizottságok és pártvezetésé-' 
gek, valamint a járási párt-
bizottsághoz közvetlenül tar-
tozó pártszervek titkárai is. 

Jáhni Lászlónak, a járási 
pártbizottság első t i tkárának 
megnyitója után a pártbi-
zottság ülése elsőként a Je-
lentés a párt egészségügyi es 
szociálpolitikája megvalósítá-
sának tapasztalatairól; javas-
lat a járási feladatokra a 
Csongrád megyei pártbizott-
ság állásfoglalása aldpján 
című anyagot tárgyalta meg, 
melynek összeállításában a 
járási pártbizottság propa-
ganda- és művelődésügyi osz-
tálya mellett működő agit.-
prop. munkabizottság is részt 
vett. Az írásban kiadott je-
'entéshez Szögi Béla, a járá-
si pártbizottság titkára fűzött 
szóbeli kiegészítést. A papi-
rend vitájában dr. Rusz 
Márk (Deszk), Fekete Flóri-
ánná (Balástya), dr. Dézsi 
Csaba (Mórahalom), dr. Ta-

kó Zsuzsanna, az Orvos-
Egészségügyi Szakszervezet 
járási bizottságának titkára, 
Rózsi János, a pusztamérge-
st községi pártvezetőség tit-
kára, Kálló Antalné, a doma-
széki közsági pártvezetőség 
titkára, Tóth Károly né (Pusz-
taszer), Kálmán Ferenci a 
zsombói községi pártbizottság 
titkára szólalt fel. A pártbi-
zottság a jelentést elfogadta, 
és" javasolta, hogy valameny-
nyi községi pártszerv tűzze 
napirendre 1976 e'so felében 
az egészségügy helyi felada-
tait. 

A pártbizottsági ülés meg-
tárgyalta a járási bizottság 
intézkedési tervét, a párt-
tagsági könyvek cseréjének 
előkészítésére és lebonyolítá-
sára. Az intézkedési tervhez 
Jáhni László fűzött szóbeli 
kiegészítést, és ismertette az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának a párttagsághoz szóló 
levelét. E.' napirendi kérdés-
sel kapcsolatban B örcsök 
Szilveszter, az ásottha'mi 
községi pártbizottság titkára. 
Király József, a sándorfalvi 
k ö z s é g i p á r t b i z o t t s á g t i t k á r a . 
Qcskó Imre (Kistelek), a já-
rási párt-vb tagja, Tóth Szil-
veszterné (Zákányszék) és 
Gyárfás Mihály mond' a el 
Véleményét. Az intézkedési 
tervet a pártbizottság elfo-
gadta. 

A járási pártbizottság ülé-
se ezután egyéb ügyeket tár-
gyalt. 

O s s z e h iutex k 
ca v á r o s i t a n ő c s o l 

Tegnap, csütörtökön Bő-
nyainé dr. Birkás Mária ta-
nácselnök-helyettes elnökle-
tével ülést tartott a szegedi 
városi tanács végrehajtó bi-
zottsága. A bizottság úgy 
döntött, hogy a városi tanács 
soron következő ülését . de-
:ember 18-ára hívja össze. 

A végrehajtó bizottság 
megvitatta azokat a témákat, 
amelyeket a tanácsülés napi-
rendjére javasol, köztük a 
'anácstagok közéleti tevé 
kenységéről szóló anyagot 
valamint a város közművelő-

désének nelyzetérol és í - j -
lesztesi feladatairól készült 
elemzést. 

Emlék-
kiállítás 

Landler Jenő születésének 
.00. évfordulója alkalmából a 
Munkásmozgalmi M izeum 
lözreműködésével emlékkiál-
lítást rendezett a Közleke-
dési Múzeum. A magyar és a 
nemzetközi munkásmozga-
lom kiemelkedő személyisé-
gére emlékező kiállítást csü-
törtökön nyitották meg. 


